
 T J Ä N S T E S K R I V E L S E  
 2024-11-19                Sida 1 av 3 
   
 Dnr KFN 2024/084 

Kultur- och fritidsförvaltningen 
 

  
Till  kultur- och fritidsnämnden 

  
  

Bissefällarnsamlingen - Utreda alternativa lokaliseringar 
och samverkansformer för en flytt av samlingen  

Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott föreslår kultur- och fritidsnämnden att godkänna 
förvaltningens information med avvaktan på svar från alla tillfrågade parter.   

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-05-16 att flytta Bissefällarsamlingen till 
fastigheten Stallet Västra Lägret. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-02 att återremittera ärendet gällande flytt av 
Bissefällarnsamligen till kultur-och fritidsnämnden för att utreda alternativa lokaliseringar och 
samverkansformer, samt säkerställa att lokalen är lämplig för ändamålet. 
 
Skillingaryds Intresseförening har skickat in 2024-09-30 till kommunstyrelsen och kultur- och 
fritidsnämnden en skrivelse gällande placering av Bissefällarnsamlingen och förordar 
Magasinet med 14 punkter för varför samlingen ska flyttas till Magasinet.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har haft samrådsmöte kring kulturarv och 
Bissefällarnsamlingen med Skillingaryds Intresseförening, Skivaryds Samlarklubb, Östbo 
historiska Sällskap, Hembygdsrådet, Miliseum och kommunens näringslivsutvecklare.  
 
Uppdraget gällande omlokalisering att utreda alternativa lokaliseringar och samverkansformer 
för en flytt av samlingen har fått nya utmaningar med hänvisning till att alternativa 
möjligheten om en omlokalisering i anslutning till Miliseum i byggnaden kallat ”Stallet” inte 
är aktuell.  

Ärende 
1. Bakgrund 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-05-16 att flytta Bissefällarsamlingen till 
fastigheten Stallet Västra Lägret. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-02 att återremittera ärendet gällande flytt av 
Bissefällarnsamligen till kultur-och fritidsnämnden för att utreda alternativa lokaliseringar och 
samverkansformer, samt säkerställa att lokalen är lämplig för ändamålet. 
 
En av Gunnars Svensson anhörig har kommit in med skriftliga synpunkter till kultur- och 
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fritidsförvaltningen 2024-09-03 som förordar en flytt av samlingen till Magasinet. 
 
Skillingaryds Intresseförening har skickat in 2024-09-30 till kommunstyrelsen och kultur- och 
fritidsnämnden en skrivelse gällande placering av Bissefällarnsamlingen och förordar 
Magasinet med 14 punkter för varför samlingen ska flyttas till Magasinet. 
 
1. Kommunen äger redan byggnaden 
2. Den ligger mitt i Skillingaryds centrum och kan vara tillgänglig även vid avstängningar av 
lägret 
3.  Ingen renovering av byggnaden behövs 
4. Byggnaden går att samordna med exempelvis kafé eller annan publik verksamhet 
5. Samarbete blir mycket enkel med exempelvis Östbo Historiska Sällskap och andra 
intressenter 
6. Utställningen kan attrahera besökare vid exempelvis Skillingaryds marknad och andra 
evenemang i centrum 
7. Finner man ingen kommersiell verksamhet direkt så kan den del användas av någon 
förening eller av kommunen 
8. Det blir en låg driftskostnad av lokalen 
9. Skulle det vara obemannat så går det med modern teknik att öppna och låsa lokalen i 
samband med vissa besök 
10. Magasinet blir en naturlig entré till Skillingaryd och samordningsvinster finns med 
Miliseum, Skivaryd, golfbanan och andra besöksmål 
11. Utanför Magasinet finns redan i dag skulpturer av Gunnar Svensson 
12. Om vi förstått rätt är Gunnars barn positivt inställda till Magasinet 
13. Den allmänna opinionen är för Magasinet enligt en omröstning på Skillingaryd. nu 
14. Det blir lättare att engagera frivilliga medarbetare i Magasinet än i en lokal på 
militärområdet, vilket bekräftats av flera hembygdsföreningar 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har haft samrådsmöte 2024-11-05 kring kulturarv och 
Bissefällarnsamlingen med Skillingaryds Intresseförening, Skivaryds Samlarklubb, Östbo 
historiska Sällskap, Hembygdsrådet, Miliseum och kommunens näringslivsutvecklare.  
 
Uppdraget gällande omlokalisering att utreda alternativa lokaliseringar och samverkansformer 
för en flytt av samlingen har fått nya utmaningar med hänvisning till att alternativa 
möjligheten om en omlokalisering i anslutning till Miliseum i byggnaden kallat ”Stallet” inte 
är aktuell.  
 
I samband med samrådsmötet 2024-11-05 har förslag inkommit från närvarande föreningen 
att titta på att omlokalisera samlingen i anslutning till Remidas verksamhet.  
Då frågan har kommit in från föreningslivet och inte är ett politiskt uppdrag eller förslag har 
förvaltningen skickat en förfrågan till barn- och utbildningsförvaltningen för ett skriftligt 
yttrande hur man ställer sig kring frågan.  
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En förfrågan har kommit in till förvaltningen från privataktör om intresse att 
få visa upp Bissefällarnsamlingen vid den gård som Gunnar Svensson ägde 
och verkade i. 
 
2. Ekonomiska konsekvenser 
I dagsläget finns det inga ekonomiskt synliga konsekvenser kring uppdraget. Det 
utredningsuppdrag som kommit in från kommunfullmäktige är av personella resurser som blir 
belastade.  
 
3. Samråd 
Samråd sker kontinuerligt med föreningslivet och fastighetsenheten som härleds till de 
samrådsmöten som skett i samband med tidigare utredningar och det senaste 
utredningsuppdraget. 
 
4. Politiska mål och hållbarhetsperspektiv 
5. Verkställighet, uppföljning och utvärdering 
Kultur- och fritidsförvaltningen väntar in skriftligt svar från Stiftelsen Regementsheden 
gällande framtida samverkan och barn- och utbildningsförvaltningen gällande synpunkter 
kring att omlokalisera Bissefällarnsamlingen i anslutning till Remidas verksamhet.  
 
6. Förvaltningens helhetsbedömning 
I nuläget så finns det en hel del frågeställningar att hantera gällande Magasinet och inväntar 
även svar från tillfrågade parter innan förvaltningen kan presentera något underlag till 
nämnden.  
 
Förvaltningen föreslår att kultur- och fritidsnämnden godkänner informationen med avvaktan 
på svar från alla parter.  
 
7. Handlingar 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-19 
Minnesanteckningar samrådsmöte kulturarv 2024-11-05 

Beslutet ska skickas till 
Diariet 

 

Handläggare 
Beata Vilkhed handläggare 

David Norrfjärd förvaltningschef kultur- och fritid  
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